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Abstract 

        Optimization of NC technology rests in selection of one optimal variant from 

several possible. Variant theoretically solved in CAD/CAM systems with aid of 

NC module of CAD/CAM system and module for simulation and verification of 

NC data minimizes costs of their creation and verification and brings qualitative 

basis for optimizing and decision process. This all then goes towards serious 

decreasing of costs and work expenditure not only in technology, but to costs 

decreasing of NC data debugging too.  

         In this research two products, namely, a plunger fixture and clamp fixture, 

were produced using CAD\CAM techniques with an optimization module.  

        The machining time for the plunger fixture is conventional milling machining 

with a copy attachment was calculated , theoretical and found to be equal to  

10.687 hour . This time is must longer than the time taken to machine the clamp 

fixture using   optimized  CAD\CAM techniques IT took about 1.5 hour. to product 

the part  using  CAD\CAM . 

  

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 IV 

 الخلاصة
 

 ذمع في اخريار ٔاحذِ يٍ انثذائم NCالاصرفادج انًثهٗ يٍ ذكُهٕجيا انرحكى انزلًٗ               

 يع CAD / CAMانًثهٗ يٍ عذد يًكٍ يٍ انثذائم انرٗ يًكٍ حهٓا َظزيا في أَظًح  ال

َظاو ٔحذج انًحاكاج ٔانرحمك . CAD / CAM ٔٔحذج ال NCانًضاعذج  يٍ انرحكى انزلًٗ 

كم ْذا يمٕد انٗ  .  َجذ اٌ انثياَاخ ذمهم يٍ انركانيف الإَشائيح  NCيٍ انرحكى انزلًٗ  

ذُالص يهحٕظ  نركانيف انعًم نيش فمط في انركُٕنٕجيا، ٔنكٍ إنٗ ذمهص ذكانيف انثياَاخ 

 . NCنهرحكى انزلًٗ  

           في ْذا انثحث َجذ اٌ ُْانك اثُيٍ يٍ انًُرجاخ، عثارِ عٍ كثاس ٔفك لاتض ، ْذِ 

.   يع انرحضيCAD \ CAMٍانًُرجاخ لذ أَرجد تاصرخذاو ذمُياخ ال  

          انزيٍ انًرحصم عهيّ تانُضثح نهفك فٗ ياكيُح انرفزيز انرمهيذيح نهُضخّ انًزفمح حضة 

ْذِ انًذج يجة اٌ ذكٌٕ  أطٕل يٍ انٕلد .  صاعح 10.687َظزياً ٔٔجذ اَّ يضأٖ 

انًضرغزق تانُضثح نهفك عُذ اصرخذاو  انرمُيح انًحضُح تٕاصطح انرصًيى ٔ انرصُيع تاصرخذاو 

 صاعح لاَراج ْذا انجزءعُذ اصرخذاو انرصًيى ٔ انرصُيع 1.5انحاصٕب حيث ٔجذخ ذعادل 

. تاصرخذاو انحاصٕب   
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 CMR…………… .. Command Multiply Ratio  

 DMR……….. ….. ..Detect multiple ratio 

 MPG……………  .. Manual pulse generator 

 AC…………..  . …  lternating Current    

 DC ………….  …  . Direct Current    

 2D…………… … ..Tow dimension 

 3D……………. … .Three dimension 
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